



8. hovedkreds

28. juni 2026

**Referat af ordinært delegeretmøde 2026  
i Dansk Skak Unions 8. Hovedkreds  
Onsdag 24. juni 2026 kl. 19.00**

Afholdt hos Allerød Skakklub, Skovensvej 4, 1. sal, 3450 Allerød

*Delegeretmødet indledtes med at mindes de skakkammerater fra hovedkredsen, som er gået bort det seneste år: Erik Andersen (Allerød), Flemming Borg (Allerød), Mogens Falk (Allerød), Sven Ove Petersen (Espergærde), Claus Molin (Helsingør) og Preben Løvgreen Nielsen (Roskilde). Herefter gik man over til den egentlige dagsorden.*

**1. Valg af dirigent, referent og evt. stemmetællere**

Birger Hagstrøm blev valgt til dirigent.

Jakob Werner blev valgt til referent.

Dirigenten vurderede, at det ikke var nødvendigt at vælge stemmetællere.

Dirigenten konstaterede, at delegeretmødet var korrekt indvarslet i henhold til vedtægterne og dermed lovligt og beslutningsdygtigt.

Følgende klubber var repræsenteret (stemmetal i parentes):

Allerød (4), Espergærde (2), Helsingør (5), Hillerød (5), Nordkalotten (2), Roskilde (3) og Tune (1). I alt var 22 ud af 34 mulige stemmer til stede, og hele bestyrelsen var mødt.

**2. Hovedkredsbestyrelsens beretning ved formanden**

Jakob Werner fremlagde bestyrelsens beretning og henviste endvidere til den beretning, ungdomslederen havde rundsendt til klubformændene (se bilag).

Der var ingen kommentarer til bestyrelsens beretning, der blev enstemmigt godkendt.

**3. Kassereren fremsætter regnskabet for det senest afsluttede regnskabsår**

Reto Utiger Sørensen fremlagde regnskabet, der udviser et underskud på lige knap 11.000 kr., hvilket er et markant mindre underskud end budgetteret.

Bestyrelsen ønsker fortsat at få aktiveret hovedkredsens formue i form af tilskud til turneringer og medlemsfremmende initiativer. Kassereren oplyste, at der ikke længere er nævneværdige udfordringer med tilgodehavender.

Birger Hagstrøm foreslog, at formuleringen "Overført overskud" på balancen fremover blev betegnet "Overført resultat".

Der var ikke yderligere kommentarer, og regnskabet blev enstemmigt godkendt.

**4. Indkomne forslag**

Der var ikke indkommet forslag.

## 5. Fastlæggelse af budget og kontingent for kommende sæson

Bestyrelsen foreslog uændret kontingent, og kassereren fremlagde forslag til budget med et forventet underskud på 20.750 kr. Med underskud i denne størrelsesorden vil man kunne drive hovedkredsen i 10-15 år uden problemer.

Gribskov Skakklub er muligvis i færd med at opløse sig selv, hvilket kan resultere i et fald i kontingentindtægterne, selv om nogle Gribskov-spillere måske skifter til Nordkalotten.

Budgettet blev enstemmigt vedtaget.

## 6. Valg af hovedkredsbestyrelse

Dirigenten fastslog, at halvdelen af bestyrelsen er på valg hvert andet år, i lige år er det kasserer og webmaster. Ud over det skal man forsøge at finde afløsere til formanden og ungdomslederen, der begge ønsker at udtræde 1 år før tid.

Reto Utiger Sørensen oplyste, at han som nyvalgt kasserer i DSU i princippet kunne siges at være i en dobbeltrolle. Han ville gerne fortsætte som formand for 8. hk., hvis klubberne var indforstået hermed. Ingen havde indvendinger mod dette, og man gik derfor over til selve valghandlingen.

**Formand:** Jakob Høyer, Helsingør, blev valgt til ny formand for en 1-årig periode.

**Kasserer:** Reto Utiger Sørensen blev genvalgt uden modkandidater.

**Webmaster:** Rasmus Bjørkvig blev genvalgt uden modkandidater.

**Ungdomsleder:** Det var ikke muligt at vælge en ny ungdomsleder på delegeretmødet, men bestyrelsen har gode kandidater i kikkerten, som man vil kontakte med henblik på at konstituere en ny ungdomsleder.

Rasmus Bjørkvig takkede på bestyrelsens vegne Jakob Werner og Peter Willer Svendsen for indsatsen i bestyrelsen gennem en årrække; en erkendtlighed er på vej til begge.

## 7. Valg af revisor og revisorsuppleant

Henrik Mikkelsen blev genvalgt som revisor.

Birger Hagstrøm blev genvalgt som revisorsuppleant.

## 8. Eventuelt

Martin Noer (Nordkalotten) opfordrede til, at hovedkredsen indstiller kandidater til hæderstegn og initiativpriser.

Rasmus Bjørkvig (Helsingør) oplyste, at klubbens nye ungdomsleder Emil Dalgaard Maischnack Jensen gerne vil samarbejde med de øvrige klubber om f.eks. klubbesøg, kampe, træning, turneringer osv. Man er velkommen til at kontakte Emil.

Palle Bratholm (Roskilde) roste Carsten Pedersen for afviklingen af holdturneringen og for forsøget på at starte en D-række; han opfordrede til at forsøge med en D-række igen.

Carsten Pedersen bekræftede, at han igen i år vil forsøge at få lavet en ekstra D-række for juniorer og seniorer, der ikke kan eller ønsker at spille på hverdagsaftener.

Han fandt DSU's turneringsplanlægning uhensigtsmæssig, fordi der var presset en ekstra holdrunde ind før jul. Han overvejede derfor at skippe runden 13/12 og lægge den efter jul.

Jakob Werner (Allerød) anbefalede at holde fast i at følge DSU's rundelægning, eftersom klubbernes sæsonplaner allerede følger denne.

Hans E. Jacobsen (Hillerød) ville gerne vide, hvad der foregår i Gribskov – er klubben ved at fusionere med Nordkalotten?

Martin Noer oplyste, at han som B-medlem i Gribskov var blevet gjort opmærksom på, at en ekstraordinær generalforsamling havde besluttet at nedlægge klubben. Nordkalotten er ikke officielt blevet kontaktet, og der er ikke planer om nogen fusion. Gribskov har muligvis nogle øremærkede juniormidler til rådighed, som kan gives videre til Nordkalotten.

Reto Utiger Sørensen understregede vigtigheden af klarhed om Gribskovs status. Hovedkredsen risikerer at komme til at hænge på DSU-kontingentet, og de enkelte spillere risikerer at blive udmeldt af DSU.

Birger Hagstrøm fulgte op på sidste års løfte om at sende referater fra HB-møderne til klubberne. Referaterne skal gennemgå en længere godkendelsesprocedure før offentliggørelse, hvorefter de kan læses på DSU's hjemmeside.

Han fremhævede det glimrende arbejde, landsdommer og HB-medlem Morten Fabrin har udført i momssagen. Det bygger videre på Bridgeforbundets indsats og har til hensigt at få skak anerkendt som kulturarv (og dermed momsfrataget) i lighed med bridge.

*Der udspandt sig herefter en længere drøftelse af forskellige aspekter af momssagen; det korte af det lange er, at afgørelsen for skaks vedkommende kun blev udsat et år, og derfor er det meget vigtigt at få sagen afgjort til Dansk Skak Unions fordel i 2026.*

Thomas Kokfeldt (Espergærde) fortalte, at klubben var ved at starte en juniorafdeling op, og at det tegner lyst for fremtiden.

Peter Willer Svendsen vil gerne være behjælpelig med det praktiske arbejde (f.eks. som official i turneringer), selv om han formelt er stoppet som ungdomsleder i hovedkredsen.

Birger Hagstrøm oplyste, at han selv og Martin Noer også fremover er villige til at repræsentere 8. hovedkreds i DSU's hovedbestyrelse, hvis den nye formand er forhindret.

Der var ikke flere, der havde bedt om ordet. Dirigenten takkede for god ro og orden, og Jakob Werner takkede dirigenten for god mødeledelse.

Delegeretmødet afsluttet kl. 20.08.

*Jakob Werner*  
*Referent*